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ŘEDITELKA TRANSPARENCY INTERNATIONAL ADRIANA KRNÁČOVÁ ŘEKLA PRÁVU:

* Ministr financí Miroslav Kalousek předloží vládě návrh zákona, podle něhož by veškeré dotační
řízení, jeho průběh a výsledky byly zveřejňovány na internetu. Jak tento návrh hodnotíte?

Máme radost, že si ministr financí vzal k srdci naše doporučení, že každá snaha o průhlednost
dotačních řízení je přínosná. Jeho iniciativu vítáme. Dosavadní zkušenosti z této činnosti v České
republice ale spíše potvrzují, že se zde nejdříve hodně mluví, ale následně velmi málo koná. Počkáme
si tedy s kategorickými soudy, až jak Kalouskova snaha dopadne v praxi.

* Jaké vidíte úskalí návrhu?

Například, zda bude možné zveřejňovat podmínky a průběh řízení u všech zakázek a dotací. Tedy i u
těch, které vyhlašují ministerstva obrany a dopravy. Někdy totiž máme dojem, že se utajují i ty
zakázky, které tomu podléhat nemusejí. Problém ale nezřídka vzniká už při formulaci dotačních
řízení, stanovení jejich podmínek, i podmínek tendrů.

* Co by větší transparentnost potřebovalo nejvíce?

První oblastí, na kterou by se měla zaměřit pozornost, je podle mne státní rozpočet. Myslím, že by
nebylo od věci založit jeho přípravu jinak. Zaměřit se místo na příjmovou stránku na vyhodnocování



efektů výdajů. Nikdo totiž nezkoumá, zda obyvatelé ČR skutečně přes rozpočet dostali to, co se jim
slibovalo. Například na bytovou výstavbu jsou dotace z celé řady zdrojů. Dostáváme za tyto velké
prostředky ale skutečně maximum? Může to někdo odpovědně říci?

* Nebudou neziskové organizace i firmy protestovat proti tomu, že by musely své projekty, s nimiž se
hlásí do soutěží o dotace, zveřejňovat? Neohrozilo by to jejich know-how?

Pokud by se nejednalo o nějaké patentově chráněné projekty a nápady, nevidím důvod, proč by měly
jejich zveřejňováním vzniknout nějaké problémy. Zvláště v případě, že se projekty dostanou na
internet až po ukončení dotačního řízení.
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